
                                                                                                   Assemblea Popular del dia 20 de setembre

l passat dijous 20 de setembre l’agrupació Vila de Capellades-Candidatura d’Unitat Popular, va convocar una
 Assemblea Popular (AP) per tractar la temàtica del projecte i obres de la  nova biblioteca municipal. A les vuit
del vespre, gairebé un centenar de capelladins van aplegar-se a les instal·lacions de Cal Ponet per tal de seguir i
participar en l’esdevenir de l’assemblea, cosa que demostra la força de convocatòria d’aquesta temàtica tant

candent a la nostra vila així com també les ganes, si més no d’informar-se, de molts capelladins i capelladines dels afers
que ens afecten en el dia a dia. És per això, i simplement veient aquestes dades, que creiem i apostem per aquests tipus
de fòrums d’encontre, debat i informació, alhora que fem una crida perquè des de tots els estaments de la institució
capelladina, l’equip de govern i la resta de partits, incentivin aquests i altres mecanismes de debat i participació ciutadana
que tant enriqueixen la qualitat i la quantitat d’informació dels capelladins i capelladines en els afers municipals, fomentant
a la vegada la participació ciutadana, la involucració en els afers municipals i l’esperit constructiu i crític de la població.
Entenem que els plens no poden ser els únics espais de debat i participació on els capelladins puguin informar-se i expressar
alhora el parer del què succeeix a la nostra vila, a no ser que vulguem, és clar, vilatans i vilatanes passius, desinformats i
dirigits.

Així doncs, l’acte començà amb una presentació per posteriorment fer-se una breu exposició cronològica dels fets
des dels seus inicis fins a la situació actual de paràlisi del projecte. Arribats a aquest punt, s’obrí el torn de participació,
on en gran mesura, intervingueren els diversos representants capelladins de les formacions polítiques del consistori, fent
una exposició de la seva versió dels fets, i que creà un interessant debat on sorgiren diverses qüestions que caldrà reflexionar:
contractació de les empreses constructores, model urbanístic de la vila, definir aquest i altres espais com a zona de vianants,
etc. D’altra banda, veïns afectats per les obres pogueren exposar obertament el seu punt de vista davant els assistents i
representants polítics.

Però si creiem que aquesta gran assistència i posterior debat ja és raó suficient per estar tots plegats (participants
i impulsors) contents dels resultats, creiem que a més, el debat va servir perquè totes les formacions polítiques tornessin
a posicionar-se oberta i públicament en l’afer de la construcció de la biblioteca, deixant clara la postura de tirar endavant
la construcció de l’equipament cultural per diverses i moltes raons, entre les que destaquen la impossibilitat d’assumir
la despesa econòmica de traslladar les obres a un altre lloc, la posició majoritària dels grups polítics capelladins de tirar
endavant l’actual projecte de biblioteca municipal, la manca d’un projecte alternatiu real a la construcció de la biblioteca
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en un altre indret, així com la urgència de donar sortida a una situació d’impàs absurd i perjudicial pels veïns afectats
per les obres, per la inseguretat pels vianants i per la imatge del poble. I per últim, per la pròpia necessitat de l’equipament.
Per aquests motius els representants de l’equip de govern afirmaren que tirarien endavant l’actual projecte de biblioteca
ubicada a l’antic cafè Catalunya.

Però si fins ara hem fet unes reflexions molt genèriques i positives del desenvolupament i resultat de l’assemblea,
no volem deixar passar una sèrie d’apreciacions que des de Vila de Capellades creiem cal destacar, doncs entenem que,
tot i ser constructius, no podem obviar algunes apreciacions negatives:

• Concluïm, i això va dirigit als qui varen bandejar el tema de l’oposició a l’actual projecte de la biblioteca com a
reclam electoral, que no es poden fer promeses electorals essent conscients que no es podran complir, entre moltes altres
raons, per aspectes purament de quanties econòmiques que les arques municipals no podrien assumir si no és, és clar,
amb un endeutament innecessari i absurd. I entenem que un equip de persones que diu estar preparada per dur les regnes
de la vila no pot al·legar desconeixement de causa quan en fa del tema bandera electoral i en col·loca pancartes públiques.

• De l’assemblea es desprèn que l’actual empresa constructora deixa molt a desitjar pel que fa a eficàcia i eficiència
en la construcció de l’equipament (ajudat tot plegat per l’endarreriment i la manca de pagaments per part del consistori).
Per tant, entenem que un equip de govern ha de tenir molta cura i revisar les referències de qui contracta, i més quan es
tracta d’un projecte de tanta rellevància com és la construcció de la nostra biblioteca municipal. I en cas de manca d’empreses,
entenem que és millor posposar l’inici de les obres   (no pas les actuacions necessàries de seguretat en l’edifici) abans de
començar unes obre sense garanties de que arribaran a bon port. Això ens fa dubtar, que la urgència en l’inici de les obres
no respongués únicament a criteris de necessitat i s’hi barregessin els de proximitat electoral.

• Per últim, fer autocrítica de la nostra actuació, perquè entenem que cal  fomentar en properes assemblees una
major i més fluida participació dels assistents, alhora que intentar concretar el màxim de propostes possibles per tal de
poder ser recollides, debatudes i, si s’escau, posteriorment assumides.

ESCORXADOR JOVE

Ara  fa aproximadament un any, un grup de persones
i col·lectius de Capellades es van unir per crear un grup de
treball que dirigís els seus esforços a aconseguir un espai
on el jovent de la vila pogués desenvolupar activitats de tot
tipus. A aquest grup de treball se’l coneix pel nom “Projecte
Escorxador Jove”.

Vila de Capellades ens hi vàrem adherir des de el
primer moment ja que la demanda era compartida per
nosaltres, tot i que com ja plasmarem en el nostre programa
electoral no renunciem a més de tenir un lloc per la gent
més jove, un casal on s’hi puguin encabir activitats de tot
tipus destinades a persones de totes les edats.

Actualment el grup de treball de l’Escorxador Jove,
resta a l’espera de que l’equip de govern compleixi les
promeses fetes i que es basen en quatre punts principals:

  1-La creació de la figura del Tècnic Municipal de Joventut
que dissenyi i desenvolupi un autèntic programa d’iniciatives
socials i culturals pel nostre jovent i que prepari l’esborrany
de constitució i funcionament del Casal Jove.
  2-La realització d’una primera Memòria Valorada del projecte
per part dels tècnics municipals per presentar-la a les
administracions corresponents en vistes de la propera
convocatòria del Pla Unificat d’obres i Serveis de Catalunya
al setembre de 2007.
  3-La presentació d’aquest projecte dins del terminis
necessaris per accedir a les prestacions pressupostàries
del PUOSC del 2007.
  4-La declaració del projecte del Casal Jove de l’escorxador
com a projecte prioritari per aquesta propera legislatura
des del mateix inici dels tràmits constitutius del consistori.

      Des de Vila de Capellades - Candidatura d’Unitat Popular
creiem fermament que s’ha de donar resposta a les demandes
sorgides des d’aquesta iniciativa i des dels joves de la vila, i
és per aquest motiu que la nostra candidatura farà el que
estigui a les seves mans per tal de que aquesta necessitat
tant evident i esperada  es converteixi en una realitat.

Els Plens al Carrer. Nou full informatiu!
Des de Vila de Capellades volem fer arribar tot el que es debat en els plens per tenir informada a la ciutadania, i per això hem creat
aquesta nova publicació gratuïta, la qual podreu trobar uns dies després del Ple a diferents establiments de Capellades.

Fotografia
actual de l'escorxador



300 ANYS D'OCUPACIÓ, 300 ANYS DE RESISTÈNCIA.
12 octubre a Lleida!

Com a catalans i catalanes que vivim, treballem i
creixem en el nostre país, cal que exigim el que ens pertany.
El fet d’haver esdevingut una nació sense rostre, sense
decisió, sense força jurídica i sobretot amb una identitat
minoritzada, ens fa recordar que la història del nostre país
ens resta amagada i poc valorada.

Ara fa tres cents anys -348 des que França va obtenir
la Catalunya nord- el nostre país, arran d’una guerra
d’imposició i ocupació (Guerra de Successió contra les
tropes borbòniques de Felip V) va esdevenir un territori
ocupat.

Tres cents anys després, aquesta campanya ens
recorda l’esperit de lluita que els catalans i catalanes encara
tenim, així com també l’empenta i força per recuperar la
nostre identitat i alhora seguir exigint el que ens pertany
com a poble. Som tots i totes les que vivim en aquest país
les que cal que treballem per recuperar la nostre identitat
i així créixer per nosaltres mateixos.

I és per això que el 28 de juny d’aquest any, s’inicià
aquesta campanya de memòria històrica i reivindicació

Xàtiva, on es va commemorar un dels primers capítols de
l’ocupació, amb l’entrada de les tropes borbòniques pel sud
del país, i on també val a dir, va assistir-hi un autocar de la
nostra comarca. D’aquesta manera la campanya va començar
a recórrer el territori, tot organitzant diferents actes per
tot el país, entre els quals,
el proper del 12 d’octubre
a Lleida, on es recorda
l’entrada de les tropes de
Felip V i la valenta resistència
que oferiren els pocs més
de 700 resistents que
quedaven a l’edifici històric
del Roser.

Us  a n imem a
participar de tots aquests
actes i de la campanya 300
anys d’ocupació, 300
anys de resistència, i us
recordem que podeu trobar
més informació a la pàgina
web: WWW.300ANYS.CAT

SISÈ ANIVERSARI DE L’OCUPACIÓ DE LA BASSA.

Ja fa sis anys que una part de la població capelladina
va fer un pas endavant per salvar la Bassa, un bé natural i
històric de la vila de Capellades. Van ser uns moments on
gran part de la ciutadania va sentir atacades les seves
llibertats, i arran d’aquesta sensació de no significar res més
que un vot cada quatre anys i després callar i acatar, ens
revelàrem perquè volíem canviar la forma de fer les coses,
per sentir-nos partícips i perquè, quan et toquen quelcom
que sents molt endins, senzillament no pots quedar-te amb
els braços creuats.

L’Associació en Defensa de l’Aigua del Penedès –
Anoia (ADAPA) va iniciar la conscienciació i la lluita per la
bona gestió de l’aigua el 1999, informant-nos de la
sobreexplotació de l’aqüífer Carme – Capellades i de les
conseqüències que això comportava.

La Bassa, com a termòmetre natural, ens demostra
l’estat de l’aqüífer. Actualment sabem que està molt baix,
degut a la manca de pluja i la no actuació per part de l’ACA
(Agència Catalana de l’Aigua) i la Mancomunitat d’Usuaris
de l’aqüífer Carme – Capellades, sumat a la mala gestió de
l’aigua per part d’empreses, administracions i particulars i,
la constant aparició de pous il·legals sense cap mena de
control, fa que això ens porti a tenir un aqüífer sobreexplotat.

Un any més, passat l’1 d’octubre ens preguntem:
Què s’ha fet des de les administracions publiques? res de
res. Cap política de conscienciació de l’ús de l’aigua, cap
actuació per millorar la gestió de l’aigua, cap millora en la
xarxa de distribució per on anualment es perd el 25% de
l’aigua que es gasta,  cap acció per reutilitzar aigua,  cap o
pocs controls per evitar la contaminació de l’aqüífer, cap
control sobre l’extracció d’aigua a traves de pous, legals i

il·legals, pous il·legals que, d’altra banda, proliferen dia rere
dia. Moltes paraules i poques accions per part d’ajuntaments,
el Departament de Medi Ambient i  l’ACA. On són les
accions, on és la pedagogia?

Sis anys després que joves i no tant joves, recolzats
per Clau de Volta, Endavant-OSAN, Assemblea de Joves de
Capellades, ADAPA i d’altres de forma independent, ocupessin
la Bassa, evitant l’inici d’unes obres que haurien segellat per
sempre més aquest bé natural, tot segueix igual, o de fet
encara pitjor. Per què la població creix però el recurs natural
és inferior.

Des de Vila de Capellades – Candidatura d’Unitat
Popular continuarem lluitant mentre l’administració no faci
el que li pertoca: vetllar pels interessos dels pobles. Tenim
present que la defensa del territori comença a casa: així va
ser i així serà. I és per això  que volem treballar per implicar
la comunitat educativa, des de l’escola Bressol fins l’IES
passant per les escoles de Primària, fent diferents activitats
de conscienciació amb el infants i joves de la vila sobre
l’aigua i el seu bon ús. Apostem fermament per convertir
l’entorn de la Bassa en un parc pedagògic de l’aigua, i per
aquest motiu estem elaborant un projecte d’actuació sobre
aquest espai, per passar-lo a consulta vilatana i després
presentar-lo al Ple de l’Ajuntament.

Salut, prou sobreexplotació de l’aqüífer i visca la Bassa!

Proper Ple.
Aprofitant la nostra publicació volem informar-vos que el proper Ple serà el dimarts 9 d’octubre, a les 21.00h. Us animem      a venir
i participar-hi i alhora ens posem a la vostra disposició per fer arribar les vostres queixes i consultes a l’equip de govern.



           12 D'OCTUBRE. JORNADA DE DOL.

El 12 d’octubre és una jornada de dol més, una de tantes més que alguns s’entesten en celebrar i d’altres recordem
com a episodis que no haurien de tenir cabuda en la història per les conseqüències que se’n derivaren posteriorment.

El 12 d’octubre representa per a uns la unitat d’una pàtria feta de terres colonitzades, com aquelles que sorgiren a
partir del descobriment d’un altre continent, aquell descobriment que comportà pels habitants d’aquelles terres assassinats,
violacions, saquejos i expropiacions. A nosaltres ens recorda un dels màxims genocidis de la història i la fictícia unitat d’un
estat que per a molts de nosaltres mai ha tingut sentit. És per això, que per a  nosaltres passa a ser un dia de dol més en el
nostre calendari.

!!

Visita a l’Abric Romaní de Vila de Capellades – CUP.

L’Agrupació Vila de Capellades – Candidatura d’Unitat Popular va realitzar una visita a l’Abric Romaní el passat 23
d’agost per tal d’informar-se i intercanviar impressions sobre el futur més immediat d’aquest, la futura obertura del parc i la
construcció del Museu del Neandertal. Aquesta reunió ens va servir per copsar el desencís que té el director de l’excavació,
Eudald Carbonell i Roura, i la resta d’arqueòlegs i tècnics sobre el dia a dia de l’Abric Romaní. És més, l’Eudald Carbonell ens
va fer entendre que si aquest projecte no és prioritari per Capellades, el 2009 serà el darrer any de treball a l’Abric Romaní
pel que fa a la seva persona. Des de VdC-CUP creiem que per una banda cal donar-li força al projecte del Parc Arqueològic i
el Museu, que ja porta 4 anys de retard, tant per la seva vessant d’investigació i pedagògica com per la seva vessant cultural i
turística. I d’altra banda, creiem que no podem deixar-nos perdre
un investigador de prestigi internacional com l’Eudald Carbonell.

Reunió dels grups polítics amb Eudald Carbonell a
l’Ajuntament.

El dia 30 d’agost, coincidint amb la finalització de la
campanya d’excavació arqueològica d’enguany a l’Abric Romaní,
l’Eudald Carbonell, director de l’Institut Català de Paleoecologia
Humana i Evolució Social (IPHES) i el tècnic de l’Ajuntament
de Capellades Raúl Bartrolí, van reunir a la sala de plens a tots
els grups polítics. En aquesta reunió hi van ser presents l’Alcaldessa
de Capellades i el regidor d’Urbanisme, l’Àngel Soteras per part
d’ERC, en Josep Valls per part del PSC i la Núria Idañez i l’Ivan
Olvera per part de VdC-CUP. L’Eudald Carbonell des d’un
bon principi va deixar clar que no volia discutir amb ningú i
que tant sols explicaria els fets, va repartir un document* i un
cop feta la lectura d’aquest va profunditzar en la seva reflexió
inicial, fent-nos constar el seu malestar per la manca d’actuació,
compromís i iniciativa respecte un projecte tant cabdal, veient
com no s’actua tot i tenir una tradició arqueològica quasi
centenària, mentre que en d’altres poblacions amb menys tradició
hi ha posat més empenta. Això fa que sense la implicació de
tots i totes en aquets projecte, l’any 2009 (any en que s’ha de
prorrogar l’excavació a Capellades), decidirà abandonar la direcció
del projecte. Va acabar així la seva explicació i va abandonar la
sala perquè es reflexionés i es decidís quelcom.

Tots els allà presents van decidir donar suport a aquest
projecte, creient necessari l’aprovació del document presentat
per l’Eudald Carbonell en el proper Ple Municipal. Com a mostra
de voluntat i compromís amb el projecte es va signar un document
amb els acords d’obertura del Parc Prehistòric a la Cinglera
del Capelló i potenciació del projecte estratègic de creació del
Museu dels Neandertals.

Cinc cèntims sobre l’Abric Romaní

L’Abric Romaní és la primera excavació de Neandertals de Catalunya i un dels jaciments més rics en troballes a nivell
europeu. És una excavació en extensió que ocupa uns 300 metres quadrats i que s’excava en 3D. Aquesta ens permet saber
com vivien el neandertals, doncs s’han trobat moltes traces del què feien, encara que de moment no s’hagin trobat restes
humanes. El 2009 farà 100 anys de la seva descoberta per un capelladí, paperer de professió i arqueòleg aficionat i apassionat
(Amador Romaní), i actualment s’està preparant la celebració del centenari de l’excavació. L’Eudald Carbonell i Roura fa 25
anys que en dirigeix les excavacions, i està treballant per tal que la Cinglera del Capelló es converteixi en un parc arqueològic
i d’estudi dels homínids que ens van precedir, dins un projecte global d’investigació i formació acadèmica.

*Podeu consultar el document signat i la noticia més ampliada a: WWW.CAPELLADES.CAT


